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Årsberetning Sebber Kloster Golf Klub 2010. 

Vejrguderne var hårde ved os i januar for et år siden. Der var planlagt en ekstraordinær 

generalforsamling den 5. januar for at få valgt ny bestyrelse – dette måtte udskydes til 16. januar  

som følge af vejrliget. På generalforsamlingen var mødt 200 medlemmer op, hvis fornemste 

opgave var at bakke op om klubben og få valgt en ny bestyrelse. Det lykkedes – og det endda så 

godt, at den samme personkreds blev genvalgt ved den ordinære generalforsamling i marts 

bortset fra at Kirsten Nielsen er erstattet af Jens Jørgen Petersen på kassererposten. 

I løbet af vinteren havde vi identificeret en række fokusområder. I marts måned udkom vores 

hjemmeside i en ny og væsentlig forbedret udgave. Vedtægterne var ændret i.f.m. den ordinære 

generalforsamling, så vi undgår dyre portoomkostninger til brevudsendelse. I greenkeepergården 

var ansat ny greenkeeperleder Hans Jørgen Krath, som tiltrådte 1. april – og dermed blev kastet 

direkte ind i arbejdet uden megen forberedelse. I februar tog vi en hurtig forhandling med ejeren 

og fik en aftale på plads om, at vi i 2010 ikke skulle betale for Pay and Play banen og der ud over 

fik vi et tilskud til driften af greenkeepergården på 40.000 – med dette bidrag fra ejeren på i alt 

140.000 kr og med det besparelsespotentiale vi så ‐ specielt ved mandskabsreduktion i 

greenkeepergården og på vedligeholdelseskontoen for maskinerne, turde vi gå til 

generalforsamlingen med et budget, der viste et lille overskud på 16.000 kr. I bestyrelsen gav vi 

hinanden håndslag på, at vi ikke igen ved årets slutning ville skuffe vore medlemmer med endnu et 

underskud – og hvis vi ved halvåret kunne se, at regnskabet ville udvikle sig negativt i forhold til 

forventningerne havde vi en plan for yderligere besparelser. Vi gik igennem samtlige 

omkostningsarter for at presse omkostningerne i bund – i nogle tilfælde var der tale om en 

udskydelse af omkostninger i andre tilfælde en ren besparelse. 

Det er selvfølgelig meget tilfredsstillende ved denne lejlighed at kunne sige ”operationen 

lykkedes”. Med et resultat på 373.000 kr er vi 357.000 kr kr bedre et budgetteret og 600.000 kr 

bedre end sidste år, hvor der endda var en ekstraordinær indtægt på 92.000 kr. 

Vores kasserer Jens Jørgen Petersen vil gennemgå regnskabet mere detaljeret om lidt, så jeg 

overlader trygt selve regnskabsgennemgangen til ham. 

Uden en god medlemstilgang er der ingen muligheder for at udvikle klubben. Både i 2008 og 2009 

ser vi en pæn tilgang, men i 2010 mister vi ca. 30 medlemmer netto. Der er for mig ingen tvivl om, 

at det var den usikre situation ved årsskiftet sidste år, samt den forstærkede konkurrencesituation 

mellem Aalborgklubberne, der har betydet dette fald. Stigningen i brændstofpriserne har givetvis 

også en betydning i disse økonomisk lidt svære tider. 

Antallet af medlemmer ultimo februar i år sammenlignet med sidste år viser 691 medlemmer 

begge år, hvilket viser at den onde cirkel er vendt – jeg tror på, at vi vil se en nettotilvækst i antal 
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medlemmer over året. Det er for tidligt at byde på, hvor stor den vil blive, men hvis vi kommer 

tilbage på sporet fra tidligere vil tallet være mellem 30 og 40. Vi har ikke taget en sådan stigning til 

indtægt i budgettet. Men vi har lov til at håbe. 

Hvis vi ser aldersfordelingen på dem, der spiller golf – har vi mange i 60erne – og da der bliver 

flere og flere danskere i denne aldersgruppe må vi forvente end større og større andel der spiller 

golf. 

For at få flere medlemmer betyder det sociale liv meget – og her er ”Klubberne i Klubben” en 

vigtig faktor. På hjemmesiden er nævnt Champagnepigerne, Hverdagsklubben, Onsdagsdrengene, 

Seniorklubben, Slagsbrødrene og Wos tow. Her ud over kan nævnes Hareklubben, Katastoferne, 

Pretty Women, Hole in one Klubben samt  ”+36”‐ og det er ikke alderen på medlemmerne der 

hentydes til.  Det sociale og det sportslige går hånd i hånd – og der er ikke meget logeagtigt i disse 

klubber. Det er nemt at finde nogle at spille med, når man kommer som ny i klubben.  

Champagnepigerne havde i år tillige 15 års fødselsdag. Klubberne i klubben er et væsentligt 

element, når der skal udføres praktiske opgaver til gavn for golfklubben – det skal der lyde en stor 

tak for til alle. 

Det er vigtigt, at nye medlemmer og greenfeespillere  føler sig velkomne og godt tilpas – lad os i 

flok løfte denne opgave ‐ for det er noget vi gør bedre end de øvrige klubber i kommunen. 

Lad os kigge tilbage på kalenderen for det forløbne år: 

Den 25. marts åbnede banen – en forrygende start med masser af medlemmer og gæster på 

banen. Hele Nordjylland valfartede til Sebber, som var den første åbne bane i Nordjylland. Da de 

ansatte i stort tal var i Portugal for at spille golf,  fik  bestyrelsen en ilddåb – det var sjovt at være 

med til. Vores største bekymring var, om vi løb tør for fadøl, inden Børge kom hjem med nøglen til 

ølautomaten – rygterne siger, at han havde taget den med til Portugal – det bliver nok aldrig 

opklaret. Men uden øl går det jo ikke. En herlig måde at starte sæsonen på. 

Vi åbnede  sæsonen officielt med standerhejsning og åbningsturnering den 11. april. Så var vi i 

gang. Den 14. april havde vi arbejdsdag for at klargøre banen, og vi sluttede af med 9‐hullers 

greensome match. 50 mødte op og gav en hånd med. Herefter gik det slag i slag ”Åbent hus 25. 

april” med mottoet ”slå en skævert”. Mange mødte op for at prøve – og heldigvis meldte mange 

sig til begynderundervisningen – Børge og Jesper pro havde svært ved at få armene ned. Den 20 

juni blev der fulgt op på arrangementet med endnu et åbent hus, men med et særdeles begrænset 

udbytte.  

Den 24. nov. afholdt klubben medlemsmøde med det hovedformål at give en generel orientering 

om klubben og forklare om de nye fleksmedlemskaber samt skubbe strategiarbejdet i klubben i 

gang. Mødet var velbesøgt med over 100 deltagere. På basis af erfaringerne fra dette møde, vil 

bestyrelsen tilstræbe at afholde et sådant møde inden sæsonens afslutning hvert år.  
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Arbejdet med strategiplanen som var et af elementerne på medlemsmødet skal der ikke gås i 

detaljer med her, da vi har det på som et selvstændigt punkt senere på dagsordenen. 

Sæsonafslutningen havde vi på en fantastisk skøn efterårsdag, hvor naturen præsenterede sig fra 

sin flotteste side i alle dens pragtfulde farver. 83 nød flagturneringen og en skøn afslutning på 

sæsonen. Nu stod vinteren for døren og Champagnepigerne arrangerede som sædvanligt julestue 

på klosteret med mange gæster, selvom det var en temmelig kold dag. Året løb ud for 

arrangementer – det var tid til at tage hul på et nyt år. 

Først i december måned fik klubben besked om, at Aalborg Kommune havde bevilget 100.000 kr. 

til hjælp til overdækning af terrasse og driving range. Vi har her i vinter færdigbearbejdet disse 2 

projekter og venter kun på tilladelse til at gå i gang. Det er åbenbart lettere at få bevilget pengene 

end at få tilladelse til at igangsætte projekterne. At bygge driving range på den åbne mark kræver 

tilladelse fra fredningsmyndigheder m.fl. – terrasseoverdækningen burde være ret ukompliceret – 

jeg tror i hvert fald ikke arkæologerne finder meget danefæ her, hvis de begynder at grave. Men 

tilladelsen skal i hus før vi kan komme videre. 

Klubhuset/Sekretariatet.                                                                                                                                  

Børge og Linda løser med et smil opgaverne i klubhuset på bedste måde både overfor klubbens 

medlemmer og vore mange gæster. Det giver en god stemning i klubhuset og er et stort aktiv for 

klubben. Forholdene er trange og langt fra ideelle, men med godt humør går det. Renoveringen af 

klubhuset med maling og ny gulvbelægning har givet det hele et løft – jeg håber, at vi er i stand til 

at forklare brugerne, at vi alle skal være med til at passe på det. En tak til holdet der har stået bag 

denne renovering. Når vi så i løbet af året får en overdækning af halvdelen af terrassen bliver 

vores muligheder for at modtage lidt større selskaber til beværtning i klubhuset forbedret 

væsentligt.  Det hjælper alt sammen, selvom forholdene i nuværende klubhus altid vil være en 

overgangsløsning. 

Proshop/træner.             

2010 var heller ikke året, der gav bedre forhold til Jesper Mikkelsen. Han har imidlertid hele året 

arbejdet energisk og ufortrødent videre under de trange forhold med stor forståelse for klubbens 

økonomiske situation. Det er derfor med stor glæde, at vi her i marts måned har forbedret Jespers 

salgsareal væsentlig ved at erstatte containeren med en meget større pavillon, som falder pænt 

ind ved enden af klubhuset Når terrassen bliver overdækket får han en rigtig god krog til hans 

shop. Når vi i løbet af 2011 så også får en overdækning af vores drivingrange, så bliver hans 

muligheder for at træne klubbens medlemmer og potentielle medlemmer ‐ væsentlig forbedret. I 

flg. Strategiplanen stopper det ikke her, der er nok at tage fat på af forbedringer i de kommende 

år. 

Greenkeeperstab/greenkeepergård/banen.         

Hans Jørgen Krath har løst opgaverne med at holde banen til vor fulde tilfredshed. Vi har i årets 



 

4 

 

løb fået megen ros for banens tilstand, og den ros kan vi roligt dedikere til vores greenkeeperleder 

og hans stab. Roughen har været holdt nede, så det har været muligt at finde ens bold – det har 

både medlemmer og gæster sat stor pris på. Der har været mange frivillige inde over banen, 

roughklippere og skovholdet kan nævnes her. Tak til alle jer der har gjort banen flot og 

fremkommelig. 

Jeg vil ikke bruge mange ord på banen ud over hvad allerede er nævnt. Der vil inden længe komme 

nye teestedskilte op, så vi på de enkelte huller får en virkelig god vejledning i, hvordan det 

pågældende hul skal spilles. Jeg glæder mig til at se det færdige resultat. Det bliver flot. Under 

eventuelt vil markedføringsudvalget bl.a.redegøre nærmere for dette arbejde.    

Forhandling med ejerne af Sebber Kloster.               

For bestyrelsen har det været vigtigt, at dialogen med ejerfamilien har været positiv og 

konstruktiv. Med tilskuddet til klubbens resultat for 2010 har ejeren vist, at han har viljen til 

samarbejde. Ved at garantere for en kassekredit på 300.000 kr. til os i Nørresundby Bank hjalp han 

os i en økonomisk svær situation. Ved i december 2010 at indgå en 5‐årig aftale med os, der giver 

os fast grund under fødderne, har han sikret, at vi kan begynde at tænke langsigtet – at se fremad. 

Vi forventer at samarbejdet i det kommende år videreføres i den samme positive ånd. 

Begyndere                    

Vi kan igen i 2010 konstatere, at vi er i stand til at fastholde antallet som året før – nemlig 85 

tilmeldte til golfskolen, hvoraf 72 gennemførte, og 54 er indmeldt. Vi forventer indmelding her i 

2011 af de resterende, der gennemførte golfskolen. 

Vi kan derfor konstatere, at 2010 også blev en stor succes for Jesper Mikkelsen og 

begynderudvalget.  

Begynderudvalget fik i 2010 ny formand, da Børge havde valgt at stoppe, men heldigvis forbliver i 

udvalget. Vi har ikke kun fået en ny formand, men et formandsteam bestående af Lisbeth og Nils 

Dyrberg, som vi ved, er parat til at gøre en indsats for begynderne – som ikke mere hedder 

kaniner. Vi ser frem til samarbejdet med Lisbeth og Nils.    

Juniorer                

2010 var et år med mange gode og sjove oplevelser. I foråret var træningen opdelt i to hold, 

hvilket har fungeret godt. 

Vi har haft et hold med i kredsturneringen. Det var lidt sværere i 2010, men holdet sluttede med 

en placering pænt midt i puljen. 

Så var to spillere, Casper Rasch og Jonas Thomasen, med på ungdoms camp i Korsør, hvor 80 

ungdomsspillere fra hele landet deltog. Her spillede Casper sig til en flot 1. plads samlet for 

drengespillerne. Jonas gjorde sig bedst i det korte spil. Han scorede 96 point, som gav ham en 15. 
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plads ud af ca. 1000 indgivne scores, på DGU`s Order of Merit i Short Game (landsplan). Tillykke til 

begge, med de flotte resultater. 

Vores junior camp i klubben, var i 2010 en lille forsamling, med kun fem deltagere. Campen forløb 

over to dage, og vi var desværre ikke heldige med vejret.  

En tak fra juniorafdelingen til pro Jesper Mikkelsen for din indsats med træningen gennem 

sæsonen og på campen. 

Eliten                

Året skulle ha’ startet med træningslejr i Hjarbæk Fjord Golfklub, men den hårde vinter tog meget 

hårdt på Hjarbæks bane, og spillerne besluttede derfor at flytte træningslejren til Sebber Kloster  

og Løgstør golfklubber i stedet. Har var banerne meget fine. Det blev en rigtig god weekend med 

masser af golf og en hyggelig aften i Løgstør og det skulle vise sig at blive en god start på en aldeles 

succesrig sæson. Damerne optrådte for første gang i Danmarksturneringen, og sluttede på en 

tredjeplads efter to sejre i løbet af året. Herrernes 2. hold i kvalifikationsrækken vandt begge deres 

kampe den sidste weekend og sluttede således på en tredjeplads i puljen, med markant bedre spil 

end i sidste sæson. 

Den helt store succes kunne herrernes 1. hold i 4. division fejre efter en afsluttende weekend, som 

bød på to sikre sejre over henholdsvis Skive og Struer, som betød de vandt puljen og sikrede 

sig direkte oprykning til 3. division. Der har været en rigtig god træningsindsats igennem hele 

sæsonen, og mange har forbedret sit handicap. Som noget nyt har Povl Munk hjulpet med den 

mentale del af træningen, og det har været hjælpsomt for flere spillere! Der skal lyde en stor tak til 

træner Jesper Mikkelsen som har udvist stort engagement i sæsonen, ved en altid spændende 

træning, og en afgørende indsats i divisionskampene. Jesper vandt også Elitens brutto Rangliste, 

mens Michael Vestergaard vandt pointranglisten. Med oprykningen til 3. division ser 

eliteafdelingen således frem til sæson 2011, hvor spillet skal hæves til et endnu højere niveau for 

at kunne blive i divisionen.  

Turneringer   

Turneringsudvalget kan igen se tilbage på en sæson med en særdeles god tilslutning til klubbens 

turneringer. 752 har i 2010 deltaget i klubbens turneringer, hvilket er en stigning på 85 i forhold til 

2009. For god ordens skyld skal det dog nævnes, at vi i 2010 havde 1 turnering mere end 2009 

(green2green). Igen var der en særdeles lav tilslutning til Kaninpelsningen – med i alt 23 deltagere. 

Vi afventer spændt 2011 resultatet med det nye formandsteam i begynderudvalget og 

navneændringen fra Kaninpelsning til Afslutningsturnering for begyndere. 

Til gengæld ser det godt ud for række‐ og klubmesterskaberne, hvor der for første gang også blev 

afholdt stablefordmesterskaber. Turneringsudvalget vil derfor gennemføre det på samme måde i 

år. 
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Turneringsudvalget har også nye tiltag for denne sæson, hvilket i kan læse nærmere om på 

GolfBox og hjemmesiden.    

Markedsføringsudvalget.                                  

Dette udvalg har sprudlet med ideer lige fra det tidlige forår. De væsentligste nye tiltag vi har fra 

markedsføringsfolkene er aftaler om halv greenfee med en række klubber udenfor det nordjyske. 

Her ud over har udvalget arbejdet hårdt med at etablere greenfeeaftaler med hoteller m.v. så ikke 

mindst antallet af nordmænd og svenskere øges i de kommende år. Slagskibet for udvalget er 

projekt ”Limfjordsgolf, som er vores barn – udvalget gør nærmere rede for projektet under 

eventuelt. Jeg er sikker på, at den energi udvalget er præget af vil vise sig positivt på 

greenfeeindtægterne de kommende år. 

Øvrige udvalg.                                    

Også i øvrige udvalg er der udført et solidt arbejde. Baneservice har vist gode takter, men vil 

forsøge at gøre det endnu bedre i det kommende år ved dybere uddannelse af de medlemmer, 

der har dette vigtige arbejde. Baneudvalget har sammen med Hans Jørgen Krath  gennemført de 

nødvendige økonomiske besparelser på mandskab og maskinomkostninger – stor applaus for det. 

Sponsorudvalget havde en vanskelig opgave, fordi man kom så sent i gang, men har løbet 

budgettet hjem – i år er vi bedre forberedte. Vores sponsordage har ikke trukket for mange 

deltagere – sponsorudvalget er gået i tænkeboks for at gøre sponsordagene bedre og hyggeligere. 

Vi håber, at vore sponsere vil slutte op om dette. Informationsudvalget har via fornyelsen af 

hjemmesiden – gjort denne til en af landets bedste. Vi skylder Jesper Thøger Christensen stor tak 

for hans arbejde som webmaster. 

Jeg kunne blive ved, men alt skal have en ende – til slut skal lyde en stor tak til alle, der har 

bidraget positivt til klubbens fremgang – det gælder alle medlemmerne af udvalgene – det gælder 

de frivillige, der har hjulpet med klipning og øvrigt vedligehold på banen – det gælder holdet fra 

Dall, der fabrikerer de nye teeskilte – det gælder skovholdet – malerholdet – dem der assisterer  

og afløser Børge og Linda i og med klubhuset – Tinas hjælp til kasseren med bogføring og 

regnskabsassistence ‐ hjælpere ved julestuen i laden – hjælp til vedligeholdelse af golfbilerne, så 

de virker, når de skal. Hjælpere til arrangementet Golf Tour Nordjylland og i øvrigt Jens`s hjælp til 

servicering af medlemmerne i form af pølser og anden forplejning i.f.m. turneringer. 

En tak skal også lyde til familien Saunte og hans medarbejdere på klosteret for en god dialog og et 

godt samarbejde i løbet af året. Tak for den gode løsning vi fik ved ansættelse af Søren. 

En tak skal også lyde til alle klubberne i klubben – uden jeres hjælp gik det slet ikke – I er altid 

velvilligt indstillede, når vi har brug for jeres hjælp. 

En tak skal også lyde til klubbens ansatte i sekretariatet, til vores pro træner, til Hans Jørgen og 

hans medarbejdere i greenkeepergården. 
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En tak til sponsorerne skal også lyde herfra – deres økonomiske bidrag  er meget vigtige for 

klubben. 

Samtidig vil jeg gerne takke hele bestyrelsen for et godt og konstruktivt samarbejde i det forløbne 

år – tilsammen har vi vist at vi har de nødvendige kompetencer til at året er lykkedes. 

Endelig en tak til alle vore medlemmer, fordi I bakker bestyrelsen op i dens arbejde og i øvrigt går 

ud og spiller noget golf og tager jeres venner med, så klubben får godt med greenfeeindtægter. 

Beretningen indstilles hermed til generalforsamlingens godkendelse. 

 


